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 A közelmúltban utolsó állomásához érkezett a „Püs-
pökladány Város Egészségügyi Alapellátásának Fejlesztése” 
című TOP-os projekt, melynek célja a Kossuth utca 1. szám 
alatti épület felújítása, fejlesztése, valamint a területi- és isko-
lavédőnői szolgáltatások egy épületbe integrálása volt.
Az augusztus 27-én megtartott ünnepélyes avatóeseményen Bodó 
Sándor államtitkár, országgyűlési képviselő mondott köszöntő be-
szédet, melyben megköszönte az egészségügyi dolgozók elmúlt, 
nehézségekkel teli időszakban nyújtott áldozatos munkáját.
 - Egészségügyi intézményekben szoktuk mondani, hogy „örülök, 
hogy találkozunk, de itt azért sűrűn ne találkozzunk”. Gondolom, 
érti mindenki a mondat lényegét, az a jó, ha nem itt találkozunk. 
De ha már egyszer találkozunk, akkor viszont legyenek olyanok 
a körülmények, hogy a baj ellenére mégis valami pozitív töltet-
tel tudjanak minket segíteni a nehéz időszakban. Ma nem mi va-
gyunk itt a főszereplők, hanem az egészségügyi dolgozók, hiszen 
nélkülük ez a ház kihalt lenne, a segítség elmaradna. Főorvosok, 
orvosok, ápolók és az őket lelkiismeretesen segítő technikai mun-
katársak – ők a mai nap igazi ünnepeltjei – hangsúlyozta köszön-
tőjében Bodó Sándor.
A pályázat részleteit Tóth Lajos polgármester ismertette a meg-
jelenteknek. Tóth Lajos beszédében elhangzott, hogy a program 
az alapellátást nyújtó házi gyermekorvosi- és védőnői körzetek 
fejlesztésére irányult. A pályázat 2016. május 5-én került benyúj-
tásra és 2017. május 3-án nyert támogatást. A támogatási szerző-
dést 2017. május 30-án írták alá a felek, eszerint a támogatott ösz-
szeg 141 472 174 forint, amely 100%-os támogatás mellett került 
rögzítésre. A támogatási szerződés megkötését követően, meg-
kezdődött az előkészítéshez kapcsolódó valamennyi betervezett 
tevékenységnek a megvalósítása. Az építési engedélyeztetési eljá-

rással párhuzamosan készültek a kiviteli tervek. Több sikertelen, 
majd egy sikeres közbeszerzési eljárás lefolytatása után, 2019-ben 
megkezdődött a kivitelezés, mely kapcsán kifogások merültek fel. 
A képviselő-testület szerződést bontott a kivitelezővel, majd az 
addig felépített épületrész visszabontásra került. Az újra kiírt köz-
beszerzési eljárás sikeres volt, a vállalkozási szerződés a püspök-
ladányi SZIRA-AQUA Kft.-vel 2020. szeptember 11-én került 
aláírásra. A nettó vállalkozási díj 86 663 381 forint, a támogatá-
si összeg építéshez kapcsolódó költsége nettó 73 400 000 forint 
volt, így összesen 13 263 381 forint önerőre volt szükség, hogy a 
hajdan megálmodott tartalmakat megvalósíthassa a város. A kivi-
telezési munkálatok az elmúlt időszakban sikeresen befejeződtek, 
majd a műszaki átadás-átvétel folyamata is sikeresen megtörtént.
A projektben egy közel 200 m2 alapterületű új épületrész ke-
rült kialakításra emeletráépítésként, ahol gyermekgyógyásza-
ti rendelők és ügyeleti helyiségek kaptak helyet. A meglévő 
gyermekgyógyászati épületrész helyén, a földszinten a védőnői 
szolgálat kap helyet, továbbá a pályázat keretében, a szükséges 
egészségügyi- és infokommunikációs eszközökön kívül 1 db sze-
mély gépjármű és 15 db kerékpár beszerzése is megtörtént.
Az ünnepélyes átadón Tőkés Sándor, a BSZC Karacs Ferenc 
Gimnázium, Technikum és Szakképző Iskola tanulója szavalta el 
Slang Anikó "Hálás szívvel köszönöm" című versét, majd – a be-
szédeket követően – Keserű Kamilla, az Erőss Lajos Református 
Általános Iskola tanulójának előadásában, Mentovics Éva "Előzd 
meg a betegséget" című versét hallhatták az egybegyűltek.
A rendezvény Török Ildikó és kislánya, Baranyai Fanni jógabe-
mutatójával, illetve tombolasorsolással ért véget.

P.N.

Lezárult a „Püspökladány város egészségügyi 
alapellátásának fejlesztése” című projekt

Fotó: Lévai Péter
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Városháza
 Püspökladány Város Önkormányzata Képviselő-testü-
lete 2021. augusztus 26-án tartotta soros ülését.
Első napirendi pontként a Püspökladányi Rendőrkapitányság szá-
molt be a 2020-ban végzett munkájáról. A beszámolóból és Aranyi 
István ezredes úr kapitányságvezető szóbeli előadásából megállapít-
ható volt, hogy a rendőrkapitányság a 2020-ra meghatározott célki-
tűzéseket teljesítette, miközben a vírushelyzet miatt többletfeladatok 
hárultak a rendőrség állományára. Így ellenőrizniük kellett a maszk-
viselés szabályainak betartását, a karantén betartását, a kijárási kor-
látozásokat, a kereskedelmi-, vendéglátó egységek nyitva tartásának 
szabályait. A rendőri intézkedések jogszerűek voltak, ezt támasztja 
alá az is, hogy panasz nem érkezett a megtett intézkedések ellen. Az 
ülésen az is elhangzott, hogy az országban működő több mint 150 
rendőrkapitányság közül, a megyében működő 8 rendőrkapitányság 
– így Püspökladány is – a mutatóik alapján benne van az első tíz 
legeredményesebb kapitányság között. A beszámolót a képviselő-
testület elfogadta.
Megújultak a város térfigyelő kamerái, melyek a város tizenkét pont-
ján vannak kihelyezve. A térfigyelő rendszer szervere, központi ke-
zelőegysége a rendőrkapitányság épületében van elhelyezve. A kép-
viselő-testület kifejezte azon szándékát, hogy a térfigyelő rendszer 
fenntartását támogatja.
Az önkormányzat 2021. I. félévi költségvetési gazdálkodásáról szóló 
tájékoztatót – jogszabályi előírás – a testület elfogadta.
A Püspökladányi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. pénzügyi 
gazdálkodásánál fennálló problémák miatt a Pénzügyi és Ügyren-
di Bizottság folyamatosan figyelemmel kíséri a kft. gazdálkodását. 
Ezért is került napirendre a kft. 2021. évi első féléves gazdálkodása. 
A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság javaslata alapján, a képviselő-
testület döntése alapján, a kft.-nek 2021. szeptember 15-ig el kell 
készítene a 2021. december 31-ig szóló rövid távú üzleti tervét és az 
elkövetkező 2 évre vonatkozó koncepciót, üzleti tervét.
A Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt. elkészítette a 2022-2036 
időszakra vonatkozó gördülő fejlesztési tervét az ivóvíz- és szenny-
víz ágazatok felújítási-, pótlási-, beruházási munkálatokra vonatko-
zólag, amit a testület elfogadott, ami így benyújtásra kerül a Magyar 
Energetikai és Közműszabályozási Hivatal felé.
Intézmények átszervezésének véleményezéséről került előterjesztés 
a testület elé, amelynek lényege, hogy kerüljön megvizsgálásra az 

önkormányzati intézmények önálló költségvetési gazdálkodásának 
lehetősége, illetve a konyhák működésének egy irányítás alá helye-
zésének a feltételei. A szakmai anyag kidolgozására a Püspökladány 
Város Gazdasági Ellátó Szervezete lett felkérve 2021. szeptember 
22-ei határidővel.
Püspökladány Város Önkormányzata Kraśnik Járással – a lengyel 
fél megkeresése alapján – együttműködési szerződést kötött az ok-
tatás, a kultúra, sport, turizmus, gazdasági együttműködés terén. A 
kapcsolat a lengyel járással több mint tíz évre nyúlik vissza, viszont 
hivatalos formában most kap keretet. A megállapodás aláírására 
Lengyelországban került sor.
A Püspökladányi Egyesített Óvodai Intézmény magasabb vezetői ál-
láshelynek betöltésére pályázatot írt ki a képviselő-testület.
Háziorvosokkal, szakorvossal, feladat-ellátási szerződésekkel kap-
csolatos döntések születtek, melyek „technikai” jellegűek - praxis-
közösség, szerződő fél váltás -, nem érintve az orvosi ellátások ed-
digi feltételeit.
Költségvetési tartalékok felhasználásával kapcsolatosan a Közneve-
lési-, Kulturális-, Ifjúsági- és Sport Bizottság, valamint a Szociális- 
és Egészségügyi Bizottság javaslatait elfogadva:
a Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ, Család és Gyermek-
jóléti Szolgálat és Központ pénzmaradványából közel 3 millió fo-
rintot az önkormányzat általános tartalékalapjába helyezett a képvi-
selő-testület, míg több mint 6 millió forintot az intézmény gépkocsi 
vásárlásra és az Újtelep városrész térfigyelő kamera beszerzésére 
hagyta jóvá.
közel 10.5 millió forintot a Püspökladányi Egyesített Intézmény tag-
intézményei közül a legszükségesebb nyílászárók cseréjére hagytak 
jóvá a képviselők.

Keserű László
jegyző

KÉPVISELŐI FOGADÓÓRÁK: 
Tóth Lajos polgármester – minden szerdán 13-16 óra között, a 
Polgármesteri Hivatalban

Vadász Ferenc alpolgármester – minden szerdán 9-12 óra között, 
a Polgármesteri Hivatal alpolgármesteri irodájában

Borsos László alpolgármester – minden szerdán 15 órától, a Pol-
gármesteri Hivatal alpolgármesteri irodájában

Győrfi Lajos önkormányzati képviselő – október 21-én 16 órától, 
a Karacs Ferenc Múzeumban

Ferenczik György önkormányzati képviselő  - október 25-én 16 
órától, a Polgármesteri Hivatal kis tárgyaló termében

Horváth Ádám önkormányzati képviselő – október 8-án, a Pet-
ritelepi Általános Iskola 1. számú tantermében; Tel. szám: 06-
70/947-0597; E-mail cím: horvath.adam@puspokladany.hu 

Matkóné dr. Antos Bernadett önkormányzati képviselő – októ-
ber 26-án 15 órától, a Polgármesteri Hivatalban

Ráczné Fekete Ilona önkormányzati képviselő -  október 12-én 
10-12 óra között, a Polgármesteri Hivatalban

Balázs Sándor önkormányzati képviselő elérhetőségei – tel. 
szám: 06-20/319-3091; e-mail cím: b.sandor1965@freemail.hu

Kiss Zsigmond önkormányzati képviselő – október 25-én 16 órá-
tól a Polgármesteri Hivatalban; Telefonos egyeztetés: 06-20/934-
3849

Ráczné Hegedűs Ilona önkormányzati képviselő – október 26-
án, Segítő Kezek Szociális Szolgáltató Központ, Újtelep

Varga Zoltán önkormányzati képviselő – október 7-én 16 órától, 
a Petritelepi Általános Iskolában
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Augusztus 20. – Államalapító Szent István királyunk 
és az Új Kenyér Ünnepe Püspökladányban

 Idén is megemlékeztek városunkban Államalapító 
Szent István királyunk és az Új Kenyér Ünnepéről augusztus 
20-án. A Szent István emlékműnél megtartott városi ünnepsé-
get este 21 órától a Nagy Szenes Gála követte a Dorogi Márton 
Művelődési Központ szabadtéri színpadán.

Az ünnepség 18 órakor, Tóth Lajos polgármester beszédével vette 
kezdetét. Az ünnepi beszéd után nagytiszteletű Pella Pál reformá-
tus lelkész mondott áldó imádságot az új kenyér felett, majd fő-
tisztelendő Bökő Péter katolikus plébános szentelte meg azt.
A város legfiatalabb polgárának köszöntése után, Újhelyi Kinga 
Jászai Mari-díjas színművésznő előadását tekinthették meg az 
egybegyűltek.
21 órától a Dorogi Márton Művelődési Központ szabadtéri szín-
padán, a Nagy Szenes Gála című interaktív zenés műsort tekint-
hették meg az érdeklődők a Monarchia Operett társulat előadá-
sában. A vonatkozó kormányrendelet értelmében, a rendezvény 
védettségi igazolvány nélkül is látogatható volt.
A gálával kapcsolatban a Monarchia Operett művészeti igazgató-
ja, Kollár Péter Erik nyilatkozott lapunknak.
 - A Monarchia Operett egy több mint tíz éve alakult színházi társu-
lat, melynek célja az, hogy a hungarikumnak számító magyar ope-
rettet eljuttassa az egész országban a műfajt kedvelő közönséghez. 
A tavalyi évben született meg a Szenes Iván-gálaest, amelyben a 
szerző legszebb dalait gyűjtöttük össze, és egy színházi előadás 
formájában mutattuk be. Szenes Iván közel 2000 dalt írt, amiből 
150 azonnal sláger lett. Nagyon nehéz volt választani, mert szeret-
tünk volna olyan dalokat is megmutatni, amiket nem biztos, hogy 
sűrűn hall a közönség a rádióban vagy a tévében. Emellett az is 
szempont volt, hogy a Monarchia Operett énekeseinek legmegfe-
lelőbb számokat találjuk meg – mondta el Kollár Péter Erik.
Az augusztus 20-ai ünnepi rendezvény tűzijátékkal ért véget. 
Másnap három, különböző zenei műfajú koncerten vehetett részt 

a nagy számú közönség a Dorogi Márton Művelődési Központ 
mögötti szabadtéri színpadnál. A 19 órától fellépő Happy Gang 
frontembere, Cory megosztotta velünk, hogyan fordította előnyé-
re a vírushelyzet miatti bezártságot:
- Igyekeztem kreatívan kihasználni a leállás alatti időmet. Új da-
lokat írtam, emellett sok régebbi projektet is elővettem, amikre a 
fellépések közben nem volt időm. Az idei évet rögtön egy A38 álló-
hajós TV-felvételes élő koncerttel indítottuk februárban, majd jött 
egy nagy promóciós kampány, ami az idén 20 éves Sokáig voltam 
távol című dalunk új verziója köré épült. Ehhez egy új videoklipet 
is készítettem a Budapest Sportaréna hermetikusan elzárt külső 
részén. Szerencsére beindultak a bulik, a mai napra is jó szívvel, 
sok energiával készültem, hogy megalapozzuk az esti koncertekre 
a hangulatot.
Az este második fellépője Szekeres Adrien énekesnő volt, aki el-
mondta, reméli, most már minden visszatér a régi kerékvágásba, 
hiszen örül, hogy ismét koncertezhet, valamint rossz volt megta-
pasztalnia, milyen zene, inspiráció nélkül élni.
- Nagyon jól áll a koncertnaptárunk, szeptemberre és decemberre 
sok lekötésünk van. Bízom abban, hogy innentől már minden úgy 
megy, mint korábban. Az elmúlt időszakban megtapasztaltuk, hogy 
milyen zene nélkül élni, milyen érzés úgy létezni ebben a világban, 
hogy az embertől elveszik a lényegét, az életét, azt, amitől a vér 
csörgedezik az ereiben. Sok alkotóval ellentétben, mi nem írtunk 
új dalokat, viszont sok zenét hallgattam ebben az időszakban. Két 
stream koncertet is adtunk, mindkettő nagyon jól sikerült, sokan 
megnézték. Ez is egy különleges élmény és megtapasztalás volt, 
de mégis az volt az igazi, amikor beindultak a koncertek. Jó újra 
színpadra állni – nyilatkozta lapunknak az énekesnő.

Az est harmadik fellépő párosával a fiatal generációnak kedveztek 
a szervezők, hiszen Rico és Miss Mood mozgatta meg a tiniket. A 
koncertek után, Dino várta a még bulizni vágyókat a retro utcabál 
keretében.

P.N.

Eredményesen zárult a „Nyári diákmunka program”
 A „Nyári diákmunka program” keretein belül, Püs-
pökladányban, az önkormányzati fenntartású intézmények-
ben, a nyári szünetben összesen 120 tanuló dolgozott.
Augusztus 31-én ért véget a 2021. évi diákmunka program, ami a 
16-25 év közötti nappali tagozaton tanulókat célozta meg. A prog-
ram célja a fiatalkori inaktivitás csökkentése, a korai munkatapasz-
talat-, illetve jövedelem szerzése. 
A helyi önkormányzat által működtetett intézményekben július és 
augusztus hónapokban dolgozhattak a diákok, így 60-60 tanuló te-
vékenykedett a nyári szünetben napi 4 órás munkaidőben - Tóth 
Lajos polgármester elmondta, a nagy érdeklődésre való tekintettel 
döntöttek így. A diákmunkát végzők havi illetménye mintegy nettó 

60 ezer forint volt. 
A nyári időszakban a Sárrét Kincse Püspökladányi Gyógy- és 
Strandfürdőben is diákmunkások segítették a dolgozók munkáját. 
A diákok különféle részlegeken, illetve műszakokban végezték te-
vékenységüket – tudtuk meg Szabó Máté gyógy- és strandfürdő 
vezetőtől. Szabó Máté hangsúlyozta, felelősségteljes döntés a diá-
koktól, hogy a nyári szünet adta pihenés helyett, kicsit bele akarnak 
kóstolni a munka világába. 
A diákok a mezőgazdaságban, illetve vendéglátóhelyeken is kipró-
bálhatták magukat az országos program keretében. 

R.E.
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Jelzőrendszert működtető diszpécserközpont 
került átadásra Püspökladányban

 A LifeMax Egyesület közel 207 millió forint pályáza-
ti forrásból építette ki Püspökladányban azt a professzionális 
jelzőrendszeres diszpécserközpontot, amivel egyedül élő rá-
szorulóknak és idős embereknek nyújt segítséget. 

Az újonnan épült diszpécserközpont ünnepélyes átadóján Bodó 
Sándor foglalkoztatáspolitikáért és vállalati kapcsolatokért fele-
lős államtitkár, térségünk országgyűlési képviselője kiemelte: a 
társadalmi felelősségvállalásnak kulcsfontosságú szerepe van, a 
segítséget házhoz kell vinni a családokhoz, ellátottakhoz, hiszen 
ma már nem él együtt kettő vagy három generáció, mint ahogy az 
régen jellemző volt. A családok szétszóródása nemcsak országos, 
olykor világméretű is lehet, ezért a segítségnyújtás már nem úgy 
működik, mint elődeink korában. 
Tóth Lajos, Püspökladány polgármestere szintén köszöntötte a 
megjelenteket. Beszédében hangsúlyozta, a társadalmi-, gazda-
sági körülmények változásával az egykori szoros családi kötelé-
kek is távolabb kerültek egymástól, így az egyesület által nyújtott 
szolgáltatások hiánypótló szerepet töltenek be. A polgármester 

hozzátette: örömére szolgál, hogy az egyesület Püspökladányt vá-
lasztotta a diszpécserközpont helyszínéül.
Mile Ferenc, a LifeMax Egyesület elnöke szerkesztőségünknek 
adott tájékoztatásában elmondta, hogy további pályázati lehetősé-
geket kívánnak megragadni annak érdekében, hogy ez a szolgál-
tatás minél magasabb technológiai fejlettséggel tudjon működni 
és elterjedni. Bízik benne, hogy az Európai Unió következő hét 
éves ciklusa és az abban rejlő operatív programok között lesznek 
olyan ablakok, melyek alkalmasak lehetnek ezeknek a céloknak a 
megvalósítására. 
Mile Ferenc továbbá elmondta: a segélyhívó szolgáltatás diszpé-
cserközpontja gyakorlatilag ugyan Püspökladányban működik, de 
az egész ország területéről igénybe vehető a segítségnyújtás ezen 
formája. 
A közelmúltban beindult szolgáltatással kapcsolatos tapasztala-
tokról Winter Tamás szakmai vezető beszélt lapunknak, aki el-
mondta: pozitívak a visszajelzések. Most abban a fázisban van-
nak, amikor is a BTESZ (Baptista Tevékeny Szeretet Misszió) 
csoport ellátottjai között zajlik a szolgáltatási igény felmérése. Az 
előzetes adatok alapján a megkérdezettek mintegy 45%-a szeret-
né ezt a szolgáltatást igénybe venni, hiszen az életkörülményei, 
élethelyzete megkívánná, hogy egy 24 órás felügyelet legyen vele 
ily módon. 
A szakmai vezető hozzátette: több konstrukciót kínáló, SIM-kár-
tyával működő havidíjas szolgáltatásról van szó, melynek ugyan 
nem a profitszerzés a célja, de az önfenntartáshoz szükséges egy 
minimális díj. Az épület tekintetében egyelőre nem gondolkodnak 
további fejlesztésben, viszont az ellátottak számának növekedésé-
vel, a humán erőforrás növelését tervezik. 
A szolgáltatással kapcsolatos további információt a www.lifemax.
hu oldalon találnak, valamint az ingyenesen hívható 06-80/81-82-
18-as telefonszámon is érdeklődhetnek.

AKM

Egyházi óvoda épül Püspökladányban
 Augusztusban kezdődtek el a Püspökladányi Refor-
mátus Egyházközség óvoda építésének  munkálatai a Csokonai 
utca 2-4. szám alatt. 
A jelenlegi kormány pályázati lehetőségekkel segíti az egyháza-
kat nevelési-, oktatási intézmények létrehozásában. A pályázatra 
az országos egyházak nyújthatták be szándékukat, majd felmérést 
végeztek, melyek azok az egyházközségekhez tartozó települések, 
ahol valóban szükség van óvodára. 
Magyarországon négy református egyházkerület működik, s a fel-
mérések során különböző szempontokat vettek figyelembe: például 
hány keresztelés történik egy évben, vagy az adott településen mű-
ködik-e iskola. Ugyan időt vett igénybe, hogy a kerületeken belül 
az egyházmegyéket felmérjék, de végül Püspökladányt illetően a 
pozitív döntés megszületett – tájékoztatta lapunkat Pella Pál, a Püs-
pökladányi Református Egyházközség lelkipásztora. Hozzátette: 
ahhoz, hogy el tudják kezdeni az építkezést, a már meglévő ingat-
lan mellé további telekvásárlásra volt szükség, hogy a terveknek 
megfelelő terület álljon rendelkezésükre az óvoda építéséhez. 
Pella Pál továbbá elmondta, egy 450-470 millió forintos pályázat-
ról van szó, az óvoda építése zsinati forrásból történik, nem az egy-
házközség rendelkezik a pályázati pénzzel.
A tiszteletes kihangsúlyozta, az egyházi intézmények bővülnek, 
modernizálódnak, alkalmazkodnak a változásokhoz, de fontosnak 
tartja, hogy a hagyományos értékek megmaradjanak az oktatás-

nevelés területén, így természetesen ennek szellemében épül az új 
óvoda is. 
Egy szintes épületet hoznak létre, amelyben 3 csoportszoba lesz, 
valamint tornaszoba és kiszolgáló helyiségek. Az óvoda épülete 
megfelel majd a mai kor igényeinek. 
Pella Pál végül hozzátette: ez év szeptemberében alapkő letételt 
terveznek, s 2022 májusára készen kell lennie az épületnek. Jövő 
szeptembertől pedig, szeretnék már fogadni az óvodáskorú gyer-
mekeket.

AKM
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Három püspökladányi rendőr kapott elismerést a MÁV Zrt.-től
 Három püspökladányi rendőr főtörzsőrmester része-
sült elismerésben a MÁV Magyar Államvasutak Zrt. érdeké-
ben végzett, kiemelkedő szakmai tevékenysége miatt.
Szeptember 2-án, Budapesten, dr. Homolya Róbert elnök-vezér-
igazgatói dicséretben részesítette Dombi Gyula körzeti megbízot-
tat, Mészáros Ádám nyomozót és Mile Mihály bűnügyi techni-
kust, a Püspökladányi Rendőrkapitányság munkatársait.
A MÁV Szolgáltató Központ Zrt. által működtetett, a városban 
lévő régi Fatelítő üzem területéről nagy értékben tulajdonítottak 
el rézkábeleket ismeretlen tettesek, akiket sikerült elfogni Dombi 
Gyula és Mile Mihály gyors reagálásának, helyismeretének kö-
szönhetően. A rendőrök a helyszín közelében érték tetten az elkö-
vetőket, majd elfogták a bűncselekmény elkövetésének megala-
pozott gyanújával őket, s előállították.
A gyanúsítottak kihallgatásában részt vett Mészáros Ádám nyo-
mozó, s tapasztalatának, kihallgatási technikájának köszönhetően, 

ezek a személyek korábbi bűncselekményeket ismertek be, ami-
ket a MÁV Zrt. sérelmére követtek el. 

R.E.

Győrfi Lajos Magyar Örökség Díjas szobrászművész 
lett az új nagykunkapitány

 2021. szeptember 11-én Berekfürdőn ünnepélyes ke-
retek között került sor az új nagykunkapitány beiktatási cere-
móniájára.
Győrfi Lajos szobrászművész alkotásai meghatározzák minden-
napjainkat, szobrai között élünk. Az ország vagy a világ számos 
pontján járva találkozhatunk köztéri munkáival, közgyűjtemé-
nyekben gyönyörködhetünk művészetében. Múltunk ismerete, 
hagyományaink és őseink tisztelete Győrfi Lajos egész életét 
meghatározta. A karcagi szülőföld, a kun gyökerek, a Kunlapo-
son töltött gyermekkor és a csikós édesapa által magával hozott 
lovas világ áthatotta művészetét. Ahogy Győrfi Lajos kapitányi 
bemutatkozó beszédében fogalmazott: „... élete mint a mesében… 
a karcagi csikós legkisebb fia elindul megkeresni önmagát a világ-
ban, s élete teljében sikerül neki…”. Hazatérni, visszatérni gyöke-
reihez. Választott nagykunkapitányként továbbra is a közért, a ha-
gyományok megőrzéséért, elődei emlékéért kell, hogy dolgozzon.
A kunkapitányok a múltban a kunok választott elöljárói, hadban 
vezetői, békében pedig bírái voltak. A jász-kun önkormányzat kö-
zépkori eredetű, a két nép sorsa a történelem során összefonódott, 
közös kerületük egészen a 19. század utolsó harmadáig fennállt. A 
kunkapitányok a jász-kun önkormányzat, autonómia letéteménye-
sei, választott méltóságai voltak. 
2000-ben Kisújszállás elevenítette fel a kunkapitányok választá-
sának hagyományát. 2009-től a kunok kapitányaikat 3 évre vá-
lasztják. Idén a kunkapitány címéről Berekfürdő döntött. A kun 
település képviselő-testülete határozatában Győrfi Lajos szob-
rászművészt választotta nagykunkapitánnyá, elismerve Berekfür-
dőért tett munkásságát, a kun hagyományok megőrzésében tett 
erőfeszítéseit. 
Győrfi Lajost, Magyar Örökség Díjas szobrászművészt, városunk 
díszpolgárát, nemzetségének, a kunoknak legnagyobb méltóságá-
vá választották, a nagykun települések kapitányává. A beiktatási 
ceremónián a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Közgyűlés elnöke, 
Hubai Imre ünnepi beszédében a következőképpen jellemezte a 
kunkapitányok sorsát: „Ezt a címet sohasem lehetett csak úgy 
megkapni, ezt a címet korszaktól függetlenül mindig is ki kellett 
érdemelni”.
F. Kovács Sándor, a térség országgyűlési képviselője köszöntőjé-
ben megemlékezett a kun hagyományokról, a kapitányok nagy-
ságáról: „Leendő nagykunkapitányunk, akit ismerek hosszú évek 

óta és tudom, hogy előttünk fog járni, példát fog mutatni és nem 
azt fogja mondani, hogy előre, hanem azt, hogy utánam!”
Berekfürdő polgármestere, Molnár János ünnepi gondolataiban 
méltatta Győrfi Lajos Berekfürdőért tett munkásságát, a telepü-
lésen található köztéri alkotásainak művészeti-, eszmei értékét, 
hatását múltra, s jövőre. 
A ceremónián Győrfi Lajos az eskütétel után, a regnáló és em-
eritus kunkapitányoktól átvette a kapitányi jelképeket, bemutat-
kozó beszédében megemlékezett elődeiről, azokról a barátairól, 
akik Berek szellemiségét naggyá tették: Körmendi Lajosról és dr. 
Hajdú Lajosról. Az új kapitány ígéretet tett, hogy továbbra is a 
jász-kun hagyományok megőrzéséért dogozik, kerületi teendőit 
legjobb tudása szerint becsülettel ellátja. A beiktatás után a Ma-
gyar Rhapsody Projekt adott fergeteges koncertet, majd a kun-
kapitány hintóra szállt és körbejárta települését, bemutatkozott 
„kunjainak”. 
A hagyományok, tradíciók őrzése és ápolása hozzájárul identi-
tásunk megőrzéséhez, Magyarország sokszínűségéhez. Büszkén 
kell vállalnunk gyökereinket, őseinket, ahogy teszi, tenni fogja ezt 
a mi „kapitányunk”.

Győrfi Lajos
történész-muzeológus
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Lábtenisz tornát és Családi Napot rendeztek a városi strandon
 A nyár utolsó vasárnapján rendezték meg az I. Sárrét 
Kincse Meghívásos Lábtenisz Tornát, majd délután a Családi 
Napot.

Augusztus 29-én, vasárnap színes programok tarkították az egész 
napot a városi strand területén, hiszen délelőtt rendezték meg az 
I. Sárrét Kincse Meghívásos Lábtenisz Tornát, majd délután 13 
órától Családi Napon vehettek részt az érdeklődők. 
A lábtenisz torna megnyitóján Elek István Gábor, a Püspökladá-
nyi Városüzemeltető és Gyógyfürdő Kft. ügyvezető igazgatója 
köszöntötte a megjelenteket. Tóth Lajos polgármester pedig el-
mondta, reméli, hagyományt teremtenek a szervezők a lábtenisz 

tornával. 
A 10 csapat 25 tagja egész délelőtt játszott, a torna nagyon jó han-
gulatban telt - mondta Szabó Máté gyógy- és strandfürdő vezető, 
szervező, aki maga is játszott. A torna vándorkupáját jövőre vissza 
kell hoznia az idei győztesnek. Szabó Máté hangsúlyozta, ezután 
minden évben szeretnék megrendezni a versenyt.
Délután 13 órától kezdődött a Családi Nap, amelyet a több sza-
kaszban megvalósuló önkormányzati humán-pályázat keretein 
belül rendeztek meg, s a Dorogi Márton Művelődési Központ 
szervezte meg a programokat. 
Kezdésként Miki Mini Party-val csalogatták a gyerekeket a szín-
padhoz, s a műsor végére már mindenki táncolt. Majd a Handa 
Banda Zenekar következett, s később Gyuri bohóc szórakoztatta a 
gyerekeket. 16 órától a Kifli Zenekar tagjai álltak színpadra, majd 
a fellépők sorát az Iszkiri Zenekar zárta.
Kísérőprogramok gyanánt pedig trambulinon, ugrálóvárban játsz-
hattak a gyerekek, de kipróbálhatták a buborékfocit, illetve ügyes-
ségi játékokat. Mindezek mellett vízi fitnesz, kézműves foglalko-
zás, arcfestés várta őket. 
Egy tartalmas programokkal teli napot tölthettek el a strandfürdő 
területére kilátogató sportbarátok, családok. 

R.E.

Feljegyzés Krasnystawból
Jubileumi 50. Komlófesztivál testvérvárosunkban

 A lengyelországi Krasnystawban a komló termeszté-
sének és a belőle készülő nedű fogyasztásának régmúltra visz-
szavezethető hagyományai vannak. Lengyel testvérvárosunk 
2021. augusztus 20-22. között rendezte meg jubileumi 50. 
Komlófesztiválját – hivatalos nevén a „Chmielaki-t”.
Lengyelország legnagyobb komló ünnepén több mint 80 hazai és 
külföldi sörgyár és manufaktúra mutatkozott be a nagyközönség 
számára. A híres lengyel könnyűzenei előadóknak és a számtalan 
kulináris- és kulturális programnak köszönhetően a rendezvényt 
több tízezer ember látogatta meg. Krasnystaw főtere és utcái szín-
paddá és pavilonokká változtak. 
A Komlófesztivál hivatalos megnyitására 2021. augusztus 20-án 
17 órakor került sor. Az ünnepségen Horváth Ádám önkormány-
zati képviselő, a városfejlesztési bizottság elnöke és jómagam, 
Győrfi Lajos önkormányzati képviselő és nem mellesleg a lengyel 
nyelv és kultúra ismerője voltunk városunk követei. A megnyitó 
alkalmából találkoztunk Krasnystaw országgyűlési képviselőjé-
vel, Teresa Hałas asszonnyal, aki külön köszöntötte a magyar-
országi testvérváros küldöttségét. Beszélgetésünk folyamán az 
évszázados múltra visszatekintő lengyel-magyar barátság ápolá-
sának fontossága mellet, kiemelt jelentőséget fordítottunk Püs-
pökladány és Krasnystaw testvérvárosi kapcsolatának további 
erősítésére. A látogatás másnapján Robert Kościuk, Krasnystaw 
polgármestere és a képviselő-testület tagjai fogadtak bennünket. 
A megbeszélés során szó esett a két település múltjáról, jövőbeli 
lehetőségeiről, kulturális- és sport célú együttműködésről, gyer-
mekeink egymás közti utazásáról.
Lengyelország az utóbbi két évtizedben rendkívüli mértékben 
gyarapodott, gazdagodott. Virágzó gazdaság, kiváló utak, szám-
talan építkezés, a szemmel látható jólét, a tradíciók és a kultúra 
ápolása a példája a lengyel sikernek. 
Látogatásunk alkalmából részesei lehettünk testvérvárosunk, 
Krasnystaw ünnepének, múltjának és hagyományainak, a város-

vezetéssel történő találkozás során pedig jövőbeli terveinek, célja-
inak körvonalazásában. Büszkén képviseltük magyarságunkat és 
szülőföldünket, Püspökladányt, hiszen Lengyelországban igazán 
jó érzés magyarnak lenni. Bízom benne, hogy hamarosan itthon 
is vendégül láthatjuk lengyel barátainkat, Krasnystaw hivatalos 
delegációját, lakosságát, sportolóit és gyermekeit!

Győrfi Lajos
történész-muzeológus
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Együttműködés Kraśnik Járással
 2021. szeptember 6-án településünk együttműködési 
megállapodást írt alá a lengyelországi Kraśnik Járással.

A dokumentumot városunk részéről Tóth Lajos polgármester és 
Vadász Ferenc alpolgármester, a lengyel fél részéről Andrzej Rol-
la sztaroszta, járási elöljáró és Andrzej Cieśla helyettes sztarosz-
ta látta el kézjegyével. A megállapodást Püspökladány Város és 
Kraśnik Járás „a magyar és lengyel nemzet kultúrájával, történel-
mével, hagyományaival és nyelvével való kölcsönös megismer-
tetés ösztönzésének céljából” kötötte meg. Az együttműködés az 
önkormányzat, a kultúra, a sport, a turizmus és a gazdaság számos 
területét érinti. 
Városunk több mint 10 éve ápol kapcsolatot a lublini vajdaságban 
található Kraśnik Járási Hivatallal. A szeptemberi látogatás célja 
a hivatalos együttműködési megállapodás ünnepélyes keretek kö-
zött történő aláírása mellett, Kraśnik kulturális-, önkormányzati- 
és gazdasági életének megismerése, illetve a Liśnik Duży telepü-
lésen megrendezésre kerülő Aratóünnepségen való részvétel volt. 
A „Dożynki” – aratóünnep keretében az ünnepi istentiszteletet 

követően, a megszentelt helyi kenyér mellett, megoszthattuk len-
gyel barátainkkal a „ladányiak kenyerét” is. Andrzej Rolla kraś-
niki elöljáró meghívásából – Püspökladány Város küldöttségének 
tagjai: Tóth Lajos polgármester, Vadász Ferenc alpolgármester 
és Győrfi Lajos önkormányzati képviselő voltak. A program so-
rán megtekintésre került a felújított 24. Ulánus Lovashadosztály 
Múzeuma Kraśnikban, ahol delegációnk megtapasztalta a lengyel 
nemzet dicső múltját, a szűnni nem akaró szabadságvágyát és ere-
jét, melynek köszönhetően a lengyelek a mai napig őrzik nemzeti 
identitásukat, s általa napjaink Európájának meghatározó tagjai. 
Küldöttségünk felkereste a Kraśnikban található SOS Gyermek-
falut, lakóit apró püspökladányi termékekkel és magyar édesség-
gel köszöntötte, majd a látogatás során megismerkedhetett az ott 
élő gyermekek mindennapi életével, foglalkozásaival. Kraśnik 
történelmének és kultúrájának felfedezése után, a püspökladányi 
delegáció a helyi sportéletet is megtekinthette a megrendezésre 
kerülő MTB Maraton keretében. A lengyel fél a magyarok mellett, 
az ukrán Slavuta város képviselőit is vendégül látta és írásban is 
szentesítette baráti viszonyukat.
Ünnepélyes keretek között 2021. szeptember 6-án 10 órakor ke-
rült sor az együttműködési megállapodás megkötésére, melynek 
értelmében Püspökladány Városa és Kraśnik Járása hivatalosan 
is partnerekké váltak. Stanisław Worcella, Kossuth barátjának és 
társának a szavai szerint: „Magyarország és Lengyelország két 
örökéletű tölgy, melyek külön törzset növesztettek, de gyökereik 
a föld alatt messze futnak, összekapcsolódtak és láthatatlanul egy-
befonódtak. Ezért egyiknek léte és erőteljessége a másik életének 
és egészségének feltétele.” Püspökladány és Kraśnik együttmű-
ködése elősegítheti a két önkormányzat munkáját, hozzájárulhat 
egymás kultúrájának kölcsönös megismeréséhez és megértésé-
hez, fellendítheti a két település gazdasági életét, turizmusát és 
nem utolsósorban erősíti a több évszázados lengyel-magyar ba-
rátságot. 

Győrfi Lajos
történész-muzeológus

Helyzetkép természeti katasztrófa után
 Augusztus első napján hatalmas természeti csapás 
érte a Farkassziget Püspökladányi Arborétumot. Óriási vihar 
csapott le és végzett hatalmas pusztítást az arborétum nö-
vényállományában és infrastruktúrájában. 
A vihar derékba törte a csodálatos, évszázados fáinkat, és sok új 
telepített fiatal egyedet. Tövestől csavarta ki a legszebb tölgyein-
ket, és fenyőinket, széttördelte az óriás nyárainkat.
Az arborétum dísznövény állományából 87 db nagy értékű fa-
egyed, és további 57 db - amelyből 18 db nagy méretű - faegyed 
pusztult el. Több fát gyökerestől fordított ki a földből az iszonya-
tos erejű szél. 
Sajnos a növényállomány mellett, az infrastruktúránkban is oko-
zott kárt a vihar. Egyrészt az elektromos rendszerben, leszakadtak 
a légkábelek és a tetőtartók, a térvilágítás oszlopai sérültek a rájuk 
zuhanó fák, ágak nyomán. Számos oszlop ki is dőlt, illetve a bu-
rák, izzók, foglalatok összetörtek, a vezérlés megsérült. Több épü-
let tetőzete károsodott, épülethomlokzat, csatornázás, deszkázat, 
ablakpárkány sérült. Kárt szenvedtek az esőbeállók, a kerítések, 
az arborétumi fahíd teljesen tönkrement.
Nehéz felsorolni, hogy mi minden károsodott, az azonban biztos, 
hogy hasonló pusztító esemény még nem történt a Farkassziget 
közel százéves történetében.
Nagyon intenzív időszakot tudhattunk magunk mögött, amely so-
rán a megkezdett felújítási munkák nyomán körvonalazódott az 

arborétum törzsanyaga, és új fejlesztési irányokat is sikerült meg-
kezdeni… Sajnos ezt akasztotta meg a természeti csapás.
Természetesen azonnal hozzáláttunk a vihar nyomainak felszá-
molásához. A sérült faegyedek olyan mértékben károsodtak, hogy 
a további munkavégzés szempontjából is veszélyesek voltak a 
munkatársakra. Több egyed ágai is olyan veszélyes helyzetben 
voltak, hogy a katasztrófavédelem emelőkosárból végezte a le-
választásukat. A felakadt, illetve csonkolt ágakat alpin-technikai 
módszerrel távolította el szakember. A már biztonságosan dönthe-
tő, illetve földön heverő faegyedek feldolgozását, a rendezetlenül 
egymásra dőlt veszélyes fák kibontását elvégeztük. A központi te-
rület megtisztítását és a további veszélyes egyedek feldolgozását 
befejeztük.
Sikerült a futóösvény útvonalát is megtisztítani a kidőlt fáktól, így 
gyakorlatilag ez és a közlekedő utak használhatókká váltak.
A vihar következményeiről és a kárelhárítási munkákról folya-
matosan információt adtunk a közösségi portálunkon. Így azokat 
is be tudtuk mutatni, akik önzetlenül felajánlották segítségüket a 
terület megtisztításához. A munkájuk nagyon hasznos volt és há-
lásak vagyunk érte. 
A következő feladatunk az arborétum elpusztult részének újra-
tervezése és újratelepítése. Sajnos pótolhatatlanok az elveszített 
csodálatos 70-80 éves fák, azonban tovább kell lépnünk és újjá 
kell varázsolnunk. A nehéz körülmények között is, de elkészültek 
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Sodrásban partok közt
Bige Szabolcs Csaba könyvbemutatója a 92. Ünnepi Könyvhét alkalmából

 A 92. Ünnepi Könyvhét alkalmából 2021. szeptember 
3-án Bige Szabolcs Csaba ünnepélyes könyvbemutatójával 
csatlakoztunk az országos rendezvénysorozathoz. A közönség-
találkozónak a Kecskés Gyula Városi Könyvtár melletti park 
adott otthont.
Az Ünnepi könyvhét szolgenje 'Olvasó vagyok!'. Igen, olvasni 
mindig jó, sokan úgy gondolják ez kizárólag magányos tevékeny-
ség, de az élmény, ha megosztjuk egymás között, közösségivé vá-
lik. Mai világunkban pedig a közösségek szerepe felértékelődik. 
Örülünk egy-egy találkozónak, irodalmi- vagy egyéb program-
nak, ahogy ennek a könyvbemutatónak is. 
Bige Szabolcs Csaba nyugdíjas házorvos régóta foglalkozik írás-
sal novellái, regényei irodalmi portálokon és könyvtárak gyűjte-
ményében is megtalálhatók.
A szerzőnek több alkalommal és több helyszínen volt már könyv-
ismertetője városunkban. Találkozások és tartozások, Végtelen 
utakon, Búvópatak című köteteinek bemutatója mindig nagy 
sikernek örvendtek. Közös ezekben az írásokban, hogy egyéni 
sorsokról szólnak, a szülőföld iránti szeretetet közvetítik. A ma-
gánkiadásban, az idén megjelenő kötet "Sodrásban partok közt", 
szintén személyes történetekről mesél a múlt század elejének tör-
ténelmi köntösébe bújtatva.
A motívumok terén is találhatunk közös vonásokat: a 'végtelen', 
'útkeresés', 'út', 'part', 'folyam', 'patak', 'sodrásban'. A fenti motívu-
mok jelzik azt, amiről a szerző írni kíván - a történelmi útkeresés-
ről, arról, hogy sokszor úgy érezzük sodródunk az eseményekkel - 
de mégis vannak céljaink, előre nézünk az ismeretlen végtelenbe, 
ugyanakkor keressük a biztonságot. Biztonságot jelenthet az ott-
hon, a szülőföld, a hagyományaink, az őseink tanítása, a hitünk.
Ezekről szól a hat novellából álló, műfaját tekintve novellafüzér: 
emberi sorsokról, melyek szépek, néha tragikusak, s a fennmara-
dásért való küzdelemről. Az írót idézve: "Tulajdonképpen a XX. 
század egy szeletét mutatja be, a mindennapok szemével nézve 
ez a hat novella. Látszólag mindegyik különálló történet, de ösz-
szeköti őket a kor, melyben zajlanak a történések. A helyzetek va-
lósak, a személyek nem, illetve egy-egy típust testesítenek meg. 
Mindegyik a kor gyermeke, mindegyiket a társadalmi környezet 
teremtette, s a hatalom kényszerítette bizonyos megnyilvánulásra, 
sodorta a csúcs közelébe és ejtette a gödörbe. Egy „kiugrott” kis-
pap, törekvő ügyvédek, naiv kultúrmunkás, lebuktatott pártkáder, 
csalódott és megcsalatott karrierista, saját tudományába burkoló-
dzó zseni – ezek a könyv hősei."
Bige Szabolcs Csaba az erdélyi és a Partiumban élő emberek sor-
sáról ír, hiszen ő maga is ott élt. A személyek kitaláltak - diák, 
tanár, a Bácsi, az irodista, a törekvő ügyvéd, népművelési főmun-
katárs, - a helyzetek azonban nem. A főhősök egy-egy történel-
mi  kor szereplői, azé a világé, melyet az író is jól ismer: a XX. 
század második felének romániai diktatúrája, a kommunista ön-

kény, vagy az I. világháború időszaka, Trianon, melyről szülei, 
nagyszülei beszámolójából hallott. A szereplők más-más helyzet-
ben jelennek meg, összeköti őket a küzdelem az emberi értékek 
megőrzéséért, a kisebbségi létből eredő elnyomás átélése.
Szabó T. Anna írónő könyvheti nyitóbeszéde is jól példázza ezt a 
történelmi korszakot. George Orwell 1984 című regényére hivat-
kozva azt mondta, az egyik olyan könyv volt, amely megváltoz-
tatta az életét, amikor a romániai diktatúrából kiszabadulva elő-
ször olvashatta: "Ismertem az írógép-ellenőrzést, a lehallgatást, 
hogy még a naplómba sem írhattam szabadon, ismertem a kongó 
könyvesboltokat."; "Az üres lap belém lát, de nem figyel meg, 
nem akar lehallgatni, sem politikai, sem üzleti célból." 
A társadalmi környezet tehát mindannyiunk sorsára hat, befolyá-
solja életünket. Bárhová sodor azonban bennünket a történelem 
vihara, a könyvek mindenkor belső biztonságot, szabadságot je-
lentenek számunkra.

Örülünk, hogy a szerző nálunk mutathatta be legújabb kötetét, ez-
zel még személyesebbé tette könyvét az olvasóknak! Kívánunk jó 
egészséget, erőt alkotói munkájához!

Tányér József

a terveink a továbblépésre, nagyon sok növényanyagot állítottunk 
elő, amelyek az alapját fogják képezni az újjáépített arborétum-
nak. Az újratelepítés alapanyaga már a jövőnek szól, olyan fa-
jokat, fajtákat alkalmazunk, amelyek jól tűrik a szélsőséges ta-
laj- és klíma adottságainkat, ugyanakkor megfelelően töltik be 
az arborétumi funkciókat is. Az arborétum, mint tudományos 
élőnövény-gyűjtemény szerepe jelentős, mint génalap-tartalék, 
számos védett vagy veszélyeztetett faj megőrzését is szolgálja. Az 
arborétum a környezettudatos nevelésnek is bázisintézménye, a 

gyűjtemény célja, hogy rávilágítson, mennyire fontos a biológiai 
sokféleség fenntartása.
Természetesen, továbbra is számítunk az önkéntesek munkájára, 
és várjuk a segítő szándékú felajánlásokat, melyeket a Farkasszi-
get Püspökladányi Arborétumért Alapítványon keresztül tehetnek 
meg.

Rásó János
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27. Sárrétmenti Népzenei, Néptánc és Mesemondó Fesztivál
 A Kenderkóc Hagyományőrző Egyesület 2021. au-
gusztus 28-án rendezte meg a 27. Sárrétmenti Népzenei, Nép-
tánc és Mesemondó Fesztiválját Püspökladányban, a Dorogi 
Márton Művelődési Központ szabadtéri színpadán és kör-
nyékén, amely a TOP-7.1.1-16-H-ESZA-2020-01854 c. pályá-
zat segítségével valósulhatott meg.

A fesztiválon a helyi- és környékbeli fellépőkön túl, távolabbi 
településekről, sőt határainkon túlról is érkeztek, több mint 250 
előadó vett részt a rendezvényen. Délután fél kettőkor a műve-
lődési központtól átvonult a „fellépők hada” az 1848-as emlék-
műhöz, ahol ünnepélyes keretek között Nádas Imréné, a Kender-
kóc Hagyományőrző Egyesület tiszteletbeli elnöke köszöntötte a 
résztvevőket, majd az egyesület új elnöke, Nagy András Balázsné 
Baranyai Hajnalka megnyitotta a fesztivált. 
Tóth Lajos polgármester a fesztivált méltatva kiemelte, ez a ren-
dezvény a kultúránk, népzenénk, táncunk, mesénk ünnepe. Bodó 
Sándor, a térség országgyűlési képviselője úgy fogalmazott, Püs-
pökladányban szeretik a néptáncot és a néptáncosok szeretik Püs-
pökladányt. – Ennek az időszaknak az egyik legértékesebb elemei 
azok a nemzeti értékek, amelyeket ti elkötelezetten ápoltok, gon-
doztok és továbbadtok társaitoknak, a következő generációnak. 
Köszönöm a munkátokat – szólt a megjelentekhez. 
A Kenderkóc Hagyományőrző Egyesület Örökségünkért díj né-
ven 15 évvel ezelőtt egy közösségi elismerést alapított, melyet 
azóta minden évben a fesztivál megnyitóján adnak át annak a 
hagyományőrző közösségnek vagy személynek, ami/aki hosszú 
éveken keresztül értékeket teremtve kötelezte el magát elődeink 
szellemi örökségének megőrzésére. Idén Nagy András Balázs 
kapta a díjat, aki a kultúra és a művészet több területén is szere-
pet vállal a mindennapokban. A megnyitó zárásaként a fesztivál 
népdalát, az „A ladányi, a ladányi torony tetejében…” c. népdalt 
közösen énekelték el a résztvevők, s amelynek a zenei aláfestésé-
sét a Bakator Zenekar és Sárkányhúzó Zenekar szolgáltatta.
A rendezvény az óriásbábos utcaszínházzal folytatódott, amely-
ben a „Fenevadak a vásári forgatagban” c. előadásukat láthatták 
a megjelentek. Kicsik és nagyok, gyerekek és idősek is egyaránt 
élvezték az óriásbábosok humoros műsorát. 15 órától Paár Julcsi, 
népdalénekes, népzenész, zeneterapeuta és zenekarának produk-
cióját élvezhették a nézők, egy igazi mesekoncertet varázsoltak 
nekünk ide, Püspökladányba. 16 órától a fellépő együttesek mű-
sorszámai következtek. Az egész napos talpalávalót a Bakator 
zenekar húzta. 
A táncoslábúak közül a Kicsimpolya, a Csimpolya és a Kender-

kóc Néptáncegyüttes Püspökladányból, a Bajnóca Néptánc Egye-
sület Cserbóka csoportja Berettyóújfaluból, Himes Néptánc-
együttes Balmazújvárosról, Főnix Néptáncegyüttes Gyermek, 
Vadrózsák és Felnőtt csoportja Debrecenből, Harruckern táncos 
műhely Gyuláról és a Kékiringó Néptáncegyüttes Székelyudvar-
helyről. Galánfi Alíztól „Kacor király” meséjét, míg Csendes Eli-
zától Illyés Gyula „A három vándorló” c. népmeséjét hallhatták 
a megjelentek. 
A népzenétől is hangos volt ezen a napon Püspökladány, hiszen 
Kolozsi László Sándor citeramuzsikája mellett, a Törő Gábor Ha-
gyományőrző Népdalkör Egyesület, a Sárréti Népi Együttes, a 
Püspökladányi Kossuth Olvasókör Népdalkör, illetve a szeghal-
mi Sárrét Népdalköri Egyesület előadását élvezhették a fesztivál 
résztvevői. A színpadi műsorok mellett, számos kísérő program 
is várta az idelátogatókat, mint kézműves foglalkozások a „He-
tedhét Játszóház” vezetésével, népi fajátékokból kosaras körhinta 
és játszóház, népművészeti kirakodó vásár, illetve egyéb finom-
ságok.
18 órától a fesztivál díszvendégei a „Mahovics-OK”, és a szé-
kelyudvarhelyi Kékiringó Néptáncegyüttes léptek a színpadra. A 
„Mahovics-OK” produkció alapítói a Mahovics-család tagjai. A 
családfő Mahovics Tamás néptáncpedagógus, a „Népművészet 
Ifjú Mestere”, felesége Mahovicsné Ladányi Anita, aki szintén 
néptáncpedagógus, nagyobbik gyermekük Ifjabb Mahovics Ta-
más, akit számos alkalommal láthattunk a Fölszállott a páva tele-
víziós vetélkedőben, illetve táncos szólistaként országos sikerek 
mellett, kétszer járt New Yorkban, egyszer Észtországban a Ma-
gyar Állami Operaház turnéin a Magyar Nemzeti Balett szólistá-
jaként. Székely barátainkkal a kapcsolat 2005-re nyúlik vissza. 
Minden évben rendszeresen eljárunk egymás rendezvényeire, a 
nehezebb időkben, ha „élőben” nem is engedték, virtuálisan úgy-
is találkoztunk! A gálaműsorban vajdaszentiványi és mezőségi 
táncokat láthattak a „kékiringósoktól” a nézők.

A fesztivál zárásaként Ráczné Fekete Ilona és Varga Zoltán ön-
kormányzati képviselők átadták a fesztivál résztvevőinek az 
emléklapokat és Püspökladány Város Önkormányzatának aján-
dékcsomagjait. Ezt követően Mahovics Tamás vezetésével közös 
moldvai táncokat lehetett táncolni, majd hajnalig tartó, ÖRÖM-
TELI táncház következett. Végre újra együtt tudtunk mulatni ba-
rátainkkal a hagyományőrzés jegyében!
Sárrétmenti fesztivál - egy nap, ami a népzenéről, a néptáncról és 
a népmeséről szól… Reméljük, még nagyon sokáig!

Nagy András Balázsné Baranyai Hajnalka, Nagy Szabolcs
Kenderkóc Hagyományőrző Egyesület vezetői
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Határon Átnyúló Integrált Kulturális Fesztivál
 Idén is megrendezte Határon Átnyúló Integrált Kultu-
rális Fesztiválját a Napfényes Támogató Szociális Egyesület. Az 
augusztus 11-én megtartott eseménynek ezúttal is a Dorogi Már-
ton Művelődési Központ adott otthont.
Kiss Rózától, a Napfényes Támogató Szociális Egyesület elnökétől 
megtudtuk, az idei fesztiválon 3 megyéből összesen 13 csoport, mint-
egy 180 résztvevővel képviseltette magát.
Az esemény köszöntőkkel kezdődött. Püspökladány Város Önkor-
mányzatának nevében Tóth Lajos polgármester köszöntötte a meg-
jelenteket, majd Bodó Sándor foglalkoztatáspolitikáért és vállalati 
kapcsolatokért felelős államtitkár, országgyűlési képviselő mondott 
beszédet, amiben kihangsúlyozta: a mögöttünk álló nehéz időszak 
után különösen fontos az új célok felállítása, mind egyénenként, mind 
közösségként.
A köszöntők után színvonalas színpadi produkciókat tekinthetett meg 
a közönség. Elsőként a Balmazújvárosi Humán Szolgáltató Otthon 
lakói adták elő a „Diszkóbazár” című táncműsort, amit az „Osztály-

főnöki óra” című darab követett, a Bárándi Humán Szolgáltató Köz-
pont előadásában.
A putnoki Észak-Borsodi Integrált Szociális Intézményből érkezett 
Elek Tamás prózával kápráztatta el a közönséget, míg Tordai Sándor, 
a Törökszentmiklósi Angolkert Otthon lakója a Csárdáskirálynő című 
operettből adott elő egy részletet az eseményen.
A Hosszúháti Humán Szolgáltató Központ a „Színek kavalkádja” 
című esernyős tánccal készült a fesztiválra, az esemény házigazdái-
nak, a Napfényes Sziget Integrált Intézmény fiataljainak előadásban 
pedig az „Úszott az állás” című komédiát láthatta a közönség.
Kiss Róza elmondta, a fesztivált minden évben óriási izgalom öve-
zi, hiszen a fiatalok mindig várják, hogy megmutathassák művészi 
tehetségüket, emellett a szervezésből is kiveszik a részüket. Fontos, 
hogy legyen számukra egy „örömnap”, amikor átadhatják egymásnak 
és a közönségek a pozitív energiáikat, feltöltődhetnek pozitív élmé-
nyekkel.

P.N.

Csodaszarvas-tábor
 A Berettyóújfalui Tankerület Csodaszarvas-tábort szer-
vezett a hozzátartozó iskolák számára. Ilyen módon a Kálvin Téri 
Általános Iskola, a Petőfi Sándor Általános Iskola és a Petritelepi 
Általános Iskola csatlakozott a programhoz 40-40 gyerekkel, és 
4-4 pedagógussal Püspökladányban. 
Ezek a táborok a nyári szünet elején indultak június, július hónapban. 
A Csodaszarvas napközis táborban az első héten 20 alsós tanuló, a 
második héten 20 felsős tanuló vett részt. A tanulóknak a programo-
kat a saját iskolájukban tartották. Erről a típusú táborról a Petőfi Sán-
dor Általános Iskola egyik tanára, Szabóné Nádházi Henriett számolt 
be:
"A tábor témája: Nemzeti és kulturális identitás, hagyományőrzés, 
anyanyelv-ápolás - hogyan éltek az elődeink?
Az alsós és a felsős csoport tematikája megegyezett. 
Hétfőn "Mit fogyasztottak régen?" elnevezéssel gasztronómiai be-
szélgetés a hagyományos magyar ételekről, alapanyagokról. Még a 
délelőtt folyamán Íjászat bemutató, oktatás, Mónus József harci cél- 
és távlövő íjász világbajnok, világcsúcstartó beszámolója. Délután 
"Irodalmi szerepjáték" interaktív foglalkozás keretében. Gasztronó-
miai kalandozások keretében megismerték a Hortobágy állatvilágát, 
növényvilágát, jellegzetes ételeit. 
Kedden "Középkori játszótéri foglalkozás"-on vehettek részt a ta-
nulók Márton Károly középkori játékkellékeivel. Aztán "Hogyan 
szórakoztak a régi világban?" címmel kukoricapattogtatásra, láncké-
szítésre, közös éneklésre került sor. Majd régi konyhai eszközöket 
kellett felismerni vetélkedő formájában, interaktív beszélgetéssel ki-
egészítve. Délután egy "Hungarikum" vetélkedő volt, ahol többek kö-
zött régi magyar szavakat, tárgyak régi elnevezéseit, Magyarország 
nevezetes városait ismerhették meg. Majd a nagy melegben egy kis 
vizes játék, ügyességi vetélkedő, sorverseny volt lebonyolítva.
Szerdán "Kimozdulás, táj- és helytörténeti túra" keretén belül séta 
a településen, helyi szobrok, épületek közelebbi megismerése volt a 
cél. Látogatás a helyi múzeumban. A séta után a kimozdulás feldolgo-
zása csoportban. Ebéd után mesetúra, egy választott mese feldolgo-
zása. Gasztronómiával kapcsolatos mesék megnézése után kvízjáték 
csoportokban.
Csütörtökön kirándultunk busszal Nyíregyházára és megtekintettük 
a Skanzent. A ház, ahol élünk, ismerkedés a régi falusi udvarral és há-
zakkal. A skanzen bejárása után múzeumpedagógiai foglalkozásokon 
(bőrözés, nemezelés, gyertyamártás, fazekasság, népi játékok) vettek 
részt a gyerekek. 
Pénteken "Kreatív foglalkozás" keretében színes papírokból ké-
szítettünk virágokat, pillangókat, majd virágokat ültettünk az isko-
laudvaron a környezettudatosság, természeti értékeink megőrzése, 

környezetszépítés céljából. Még a délelőtt folyamán madársuli-in-
teraktív természetismereti foglalkozásra is sor került Imre István, a 
madársuli vezetőjének bemutatójával egybekötve. Délután "Dráma-
játékos interaktív foglalkozás" volt, majd következett a programzárás 
élményábrázolással, kiállítás készítésével."
Szabóné Nádházi Henriett mellett még részt vett a táborban Császár 
Józsefné, Mester Lajosné, Békési Zoltán.
Nagyot fordult a világ az utóbbi néhány évtizedben. Valamikor a 
XX. században, amikor júniusban vége lett az iskolának, Ady sza-
vaival élve így kiáltottak fel a diákok: „Most gyertek szabad mellű 
örömök…!”. És szeptemberig nem látták sem az iskolát, sem az osz-
tálytársakat. A XXI. század általános iskolája még a nyári szünetről 
is gondoskodik: igyekszik odafigyelni arra, hogy mindenki tehetsége, 
érdeklődése alapján szabadon válasszon a táborok között. Ezt a kö-
vetkezőképpen foglalta össze Arnóth Sándorné, a Petritelepi Általá-
nos Iskola igazgatója:
"A Petritelepi Általános Iskolában már hagyománya van a nyári tá-
boroztatásnak, hiszen a tanév befejeztével évek óta napközis táborok 
szerveződtek. Az idén ez a Napközi Erzsébet-tábor és a Csodaszar-
vas-tábor keretein belül történt. Tanulóink 80%-a, - elsősorban az 
alsó tagozatos gyerekek - számára tudtunk ezáltal lehetőséget bizto-
sítani hasznos időtöltésre a 8-16 óra közötti időszakban. A 4 Napközi 
Erzsébet-tábor heti 500 Ft, a Zánkai Élménytábor 1000 Ft befizetése 
esetén számos programot biztosított. Tanulóink eljutottak Debrecen-
be a Kerekerdőbe, megtekintették Poroszlón a Tisza-tavi Ökocentru-
mot, voltak Hajdúszoboszlón a Mókus Kalandparkban és a Fordított 
Házban is. A tanulók játékos keretek között bővíthették a Sakkpalota 
Programban szerzett ismereteiket. A résztvevő önkéntesek segítségé-
vel iskolánk udvar felőli oldalára vidám falfestés is készült. 
Az elsősorban hagyományokra épülő ingyenes Csodaszarvas tábor-
ban csak azok a pedagógusok vehettek részt, akik előzetesen elvégez-
tek egy képzést. A pedagógusaink által szervezett foglalkozásokon 
túl, központilag biztosított programok színesítették a hetet. Volt íjász 
bemutató, drámajátékos- és irodalmi szerepjátékos interaktív foglal-
kozás, valamint madársuli interaktív természetismereti foglalkozás. 
Hatalmas élményt jelentett Nyíregyházán a Skanzen megtekintése. 
A nyári 7 táborunk tartalmas programjainak megvalósítására intéz-
ményünk és a fenntartó Berettyóújfalui Tankerületi Központ sikeres 
pályázatának köszönhetően kerülhetett sor."
A Csodaszarvas-tábor legnagyobb értéke, hogy hagyományőrzésre, 
hazaszeretetre, az otthonhoz való kötődésre nevel. Ráadásul mind-
ezt játékos formába önti, mert így tudja a gyermek figyelmét megra-
gadni. Remélhetőleg a táborban résztvevő gyerekek megértik, hogy 
jelenük a múltban gyökerezik, és a jövőnk a jelenre épül. Csakis ez 
folytonosság őrizheti meg népünk életét a történelem sodrában.”

Tódorné
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Erzsébet-tábor 2021-ben
A FIDESZ-KDNP irányítású kormány rendkívül humánus tör-
vényt alkotott akkor, amikor 2012-ben a gyermekek táborozta-
tásáról döntött, és ezzel életre hívta az Erzsébet-programot. Ezt 
a törvényt módosították 2016. április 12-én, miszerint a prog-
ramban résztvevők köre bővült, így a Kárpát-medencében élő 
magyar gyerekek is részt vehetnek az üdülésben.
Magyarország Kormánya támogatásával és az Emberi Erőforrások 
Minisztériuma együttműködésével Erzsébet-táborokat hoztak létre 
a Balaton környékén, Zánkán és Fonyódligeten is. Már ekkor 5 mil-
liárd forintot különített el a kormány a terv megvalósítására. Ezzel 
sikerült megoldani azon nehéz helyzetű családok problémáját, akik 
egyébként nem engedhetnék meg maguknak, hogy a gyermekük a 
Balatonnál nyaraljon.
A tábor nem csak egyszerűen az ingyenes szállást és étkezést biz-
tosítja a résztvevőknek, hanem sport, életmód, kultúra, művészet, 
tudomány, ismeretterjesztő, valamint hagyományőrző foglalkozá-
sok széles kínálatával áll elő. 2012 óta több 100 000 gyerek üdült a 
táborok valamelyikében.
Ezt a lehetőséget a püspökladányi általános iskolák mindegyike ki-
használta ebben az évben is.
A Petőfi Sándor Általános Iskola 2021. június 21-25. között szer-
vezte meg az Erzsébet–tábort. Elsős, másodikos és harmadikos 
tanulók vettek részt mintegy 20 fővel. Az iskola ebben az évben 
a táborozási lehetőségek közül a Csodaszarvas–tábort részesítette 
előnyben, amiről részletes beszámolóval jelentkeznek a lapban.
A Kálvin Téri Általános Iskolában napközis és ottalvós táborok is 
megvalósultak. Dombi Katalin igazgatóhelyettes a következőkép-
pen foglalta össze a 2021 nyarán megszervezett táborokat: ”Napkö-
zis Erzsébet-táborainkban 128 diákunk vett részt, 11 fő pedagógus 
vezetésével. Ottalvós táborunkba - Zánkára - 79 kálvinos tanuló 
látogathatott el, 8 pedagógus kíséretében. A táborok tematikája szé-
les spektrumon mozgott, így minden diák megtalálhatta a számára 
legkedvesebb programkínálatot. A művészeti- és természeti neve-
lés eszközeivel, változatos tevékenységek alkalmazásával valósult 
meg a kikapcsolódás. Kiemelt figyelmet fordítottunk a sportolási 
lehetőségek beépítésére (honismereti gyalogtúra, kerékpártúra, 
úszásoktatás, sakkverseny stb.).
A gyermekek képességeinek kibontakoztatására a sokrétű tevé-
kenységek során számos lehetőség adódott. A tanórán kívüli élmé-
nyek személyiségfejlődést eredményeztek, maradandó élményeket 
szerezve ezzel tanulóinknak.”

Szabó Annamária tanárnő, a Petritelepi Általános Iskolából a kö-
vetkező címet adta a táborról szóló beszámolójának:
“Világos – világos – világos – kék!!! Avagy a Petrisuli Zánkán
2021 nyarán a Petritelepi Általános Iskola is pályázott a zánkai ot-
talvós Erzsébet-táborba. Augusztus 15-én, vasárnap indultunk egy 
22 fős gyerekcsoporttal az Erzsébet-különvonattal. Borzasztóan 
meleg napunk volt, alig vártuk, hogy megérkezzünk, de sajnos az-
nap már nem volt lehetőségünk lehűteni magunkat a Balatonban. 
Sokan a tanulók közül először látták a tavat, úgyhogy már a vonat-
ból kitekintve is izgatottak voltak. Leszállás után tudtuk meg, hogy 
a világoskék csapatba kerültünk, és a miénk volt a legjobb induló, 
aminek a refrénjét a címben is olvashatják, s melyet a gyerekek tele 
torokból kiabáltak a tábori rendezvényeken.
Sokféle programon részt vettünk, kötelezőn és válaszhatón egya-
ránt. A gyerekek VR-oztak, nagyméretű képernyőn játszottak vide-
ójátékokat, sárkányhajóztak, sétahajóztak, kincset kerestek, felültek 
a tandem biciklire, lőhettek katonai fegyverekkel a Hősök napján, 
de a többiekkel való ismerkedést semmi sem múlta felül. Élvezték, 
hogy hatalmas a terület tele hasonló korú gyerekekkel, hogy tele 
írathatták ismert és addig idegen gyerekek neveivel a pólójukat, 

hogy a szülők felügyelete nélkül társaságban tölthették az éjsza-
kákat. Két olyan év után, amilyenek az előzőek voltak, felemelő 
élmény volt számukra az együtt töltött idő. Sajnálatukra pillanatok 
alatt eltelt, és az idő is nagyon lehűlt, nem volt ideális a fürdéshez a 
későbbiekben. Már induláskor elhatározták, hogy jövőre visszajön-
nek, és bízunk abban, hogy az időjárás is alkalmas lesz arra, hogy 
rendes tábornyitó programunk legyen, és többet tudjunk fürödni. 
Reméljük, hogy legközelebb több tanulót is el tudunk juttatni a nyá-
ri táborba, mert amellett, hogy anyagilag kedvező, hatalmas élmény 
a gyerekek számára.”

Legnagyobb létszámmal ebben az évben a püspökladányi reformá-
tus általános iskola vett részt az Erzsébet- tábor programban. Az ott 
szerzett élményekről Biróné Szabó Brigitta mb. intézményvezető 
számolt be, aki maga is részt vett a táborozásban kollégáival együtt. 
“Erőss-diákok a zánkai Erzsébet-táborban
2021. augusztus 15. és 20. között 134 Erőss-diák és 14 pedagógus 
táborozott Zánkán. Nem első alkalommal mentünk ilyen nagy lét-
számú csoporttal - az Erőss Lajos Református Általános Iskolá-
ból 2019-ben is több mint 100 diák juthatott el a zánkai Erzsébet-
táborba.
Ebben az évben 3-8. évfolyamos tanulók részvételével nyújtottunk 
be három pályázatot. Mindegyik pályázat nyert, így nagy örömmel 
és várakozással indultunk útnak augusztus 15-én. Zánkáig - átszál-
lás nélkül - ingyenesen igénybe vehető vonattal utaztunk. 
A táborba való érkezést követően elfoglaltuk szállásunkat, a „lilák” 
táborába kerültünk. Rögtön észrevehető volt a változás az előző 
évekhez képest: modern ebédlő, szépen felújított nyári szállás, ké-
nyelmes, új ágyak, külön zuhanyzóval rendelkező szobákban fog-
lalhattuk el a helyünket. 
Számtalan tábori program színesítette az ott töltött napokat, a vá-
laszték hatalmas volt. A pedagógusok beregisztrálták a csoporto-
kat, így vehettünk részt például a színházi- és a cirkuszi előadáson. 
Különböző sportprogramok, koncertek, digitális bemutatók, lézer-
harc, sétahajózás, kalandpark, éjszakai túra, bogárbemutató, óriás 
társasjáték, íjászkodás, középkori csatajáték várta a kisebbeket és 
nagyobbakat. Balatoni fürdőzésre is alkalmas volt az időjárás, vol-
tak olyan gyerekek, akik most mártózhattak meg először a Balaton-
ban. A szépen felújított partszakasz minden nap várta a napozni és 
a fürödni vágyókat. 
Augusztus 20-ához, az államalapítás ünnepéhez kapcsolódóan több 
ünnepi programon is részt vehettek a táborozók. A kenyérszente-
lést Böjte Csaba ferences rendi szerzetessel és Hornyák Tiborral, 
az Erzsébet Alapítvány elnökével, a Balaton partján élhettük át. A 
zárórendezvényen különleges vendégeket hallhattunk, a Szent Ist-
ván Filharmonikusok koncertje előzte meg a táncos programot és 
az ünnepi tűzijátékot. 
Nagy öröm számunkra, hogy azon a héten tartották az Erzsébet-
tábor újonnan kialakított kápolnájának a szentelését, amikor mi is 
ott lehettünk. Az ünnepi ceremónián a műsor Erőss-diákok közre-
működésével valósult meg. Iskolánk énekkarosai és Nagy-Fekete 
Zsuzsanna tanárnő gyönyörű énekekkel örvendeztették meg a je-
lenlévő vendégeket. 
Hálásak vagyunk, hogy élményekben, közösségi programokban 
gazdag, lélekben is felemelő napokat tölthetett Zánkán az Erőss La-
jos Református Általános Iskola népes táborozó csapata.”
Azt reméljük, hogy a táborban résztvevő diákok hálás szívvel gon-
dolnak vissza tanáraikra, akik biztosították ezt a lehetőséget.
Azt reméljük, hogy élménygazdag napokban volt részük a Balaton 
mellett, és felfrissülve, újult erővel ülhetnek vissza az iskolapadok-
ba szeptemberben.

Tódorné
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Tomka Ézer ismét magyar bajnoki címet nyert
Két nagy versenyt nyert meg Tomka Ézer. Előbb a két napos Adria 
Balaton nemzetközi kerékpáros kritérium versenyen gyűjtötte a 
legtöbb pontot a korosztályában, amivel a dobogó tetejére állha-
tott. Tomka István a korosztályában a 6. helyen végzett. A Békés-
csabán megrendezett országos kritérium kerékpárversenyen Ézer 
kiemelkedően teljesítve hódította el az aranyérmet, s ezzel kor-
osztályában ismét magyar bajnok címet szerzett. Ugyanitt Szilá-
gyi Bálint az U15-ben, Tomka István az U17-ben egyaránt 8. lett..........................................

PLE: hat meccsen hat pont
Két győzelem mellett, négy vereséggel rajtolt a PLE a megye I-es 
új idényben, amivel a hatodik fordulót követően, 6 ponttal a 12. 
helyen állt a gárda. Eredmények: PLE – Hajdúnánás 4-1, Hajdú-
sámson – PLE 5-0, PLE – Balmazújváros 2-8, Nyíradony – PLE 
1-2, PLE – Monostorpályi 0-6, DEAC II. – PLE 2-0.
.........................................

Szilágyi Sándor öt aranyat nyert a sziluett 
OB-n

Szilágyi Sándor ismét bizonyította, hogy kiváló céllövő, hiszen a 
Füzesabonyban
megrendezett sziluett országos bajnokságon minden kategóriában 
dobogóra állhatott. A
termése végül 5 arany-, 1 ezüst-, és 3 bronzérem lett. Sas Ferenc a 
Debrecen Bánk-i lőtéren megrendezett Field Target Magyar Kupa 
5. fordulóját nyerte meg. 
.........................................

Keller Elek tízszeres Iron Man lett
Tízszeres Iron Man lett az idén Keller Elek, aki a Nagyatádon 
megrendezett hosszútávú triatlon bajnokságon – meglehetősen 
sok problémával küszködve – végül teljesítette a távot. Ezt köve-
tően egy érdekes országos futóeseményen vett részt. Az országban 
egyszerre 10 futópályán lehetett kilométereket gyűjteni, s Elek a 
Hajdúböszörményben akkor átadott 1 km-es rekortán-pályán 7 
óra 32 perc alatt 76 km-t futott le, s ezzel ő tette meg a legtöbb 
távot az országban a 2930 futó közül. 
.........................................

Két győzelemmel rajtolt a PASZE
A tavaly elmaradt pontvadászat után elrajtolt az idei megyei asz-
talitenisz bajnokság is, amelyben a PASZE két idegenbeli győze-
lemmel kezdett. Eredmények: Nagyrábé – PASZE 6-12, Hajdúbö-
szörmény – PASZE 4-14.
.........................................

Olimpiai bajnoktól vehette át az aranyérmet
Olaszországban, Livornóban jártak a PNSE birkózó lányai, akik 
egy nemzetközi viadalon valamennyien érmet nyertek. Gyenge 
Viktória és Szabó Zsófia ezüst-, Budai Cintia és Gyenge Rená-
ta bronzérmet szerzett. A hazai erőpróbákat Szentesen kezdték a 
fiúk, ahol a szabadfogású diákolimpia országos elődöntőjében Fa-
ragó Zoltán aranyéremmel gazdagodott. Az érmét a tokiói olimpi-
án arany-, és ezüstérmet szerzett Lőrincz testvérektől vehette át.

Petőfi- és Erőss-siker a Bene Gyula Kupán
Kétéves kényszerszünet után, 26. alkalommal rendezte meg a Pe-
tőfi Sándor Általános Iskola a város 7-8. osztályos diákjai szá-
mára a Bene Gyula Labdarúgó Emléktornát, amelyet a fiúknál a 
házigazda Petőfi-, míg a lányoknál az Erőss Lajos Református 
Általános Iskola nyert meg, egyaránt százszázalékos teljesítmény-
nyel.

Az idei Bene Gyula Kupa győztes csapatai 
.........................................

Futóverseny színesítette a családi sportnapot
Egy egész napos családi sportnap délelőtti programjaként került 
sor arra a futóversenyre, amelyet a Sárréti SE szervezett meg. 
Eredmények. 10 000 méter: Női: 1. Kárainé Mosolygó Judit, Fér-
fi: 1. Bernáth István. 5000 méter: Női: 1. Veresné Vass Heléna, 
2. Szűcsné Csala Erika, 3. Halmainé Arnóth Judit. Női senior: 1. 
Tomka Erika. Férfi: 1. Daróczi Péter, 2. Daróczi Tamás, 3. Guth 
Gábor. Férfi senior: 1. Kovács Tibor. Váltófutás: 1. EDDKI (Da-
róczi P., Györgyfi Sz., Daróczi T.), 2. GÉPEK (Tomka M., Szilá-
gyi B., Tomka I.), 3. Legendák (Kovács T., Kövesi T., Id. Szilágyi 
B.). 1600 méter: Női: 1. Kovácsné Ványi Bernadett, 2. Tőke Rel-
la, 3. Vadászné Kovács Katalin és Vadász Lúcia. Férfi: 1. Daróczi 
Tamás, 2. Tomka István, 3. Tóth Zoltán. Férfi senior: 1. Id. Szilá-
gyi Bálint. 1400 méter: Női: 1. Kiss Zorka, 2. Kovács Dorina, 3. 
Ludányi Noémi. Férfi: 1. Kovács Benedek, 2. Szilágyi Bálint, 3. 
Györgyfi Szabolcs. 1100 méter: Leány: 1. Gyenge Viktória, 2. Ba-
ranyai Tímea, 3. Csergei Keserű Elizabet. Fiú: 1. Tomka Ézer, 2. 
Nagy Norman, 3. Kovács Péter. 860 méter: Leány: 1. Biró Gitta, 
2. Hegedűs Hanna, 3. Vadász Regina. Fiú: 1. Baranyai Tamás, 2. 
Szilágyi Nimród, 3. Tomka József. 430 méter (1-2. oszt.): Leány: 
1. Szabó Gréta, 2. Csató Réka, 3. Kiss Nóra. Fiú: 1. Oláh Máté, 2. 
Iványi Zsolt, 3. Szabó Zétény Patrik. 430 méter (óvodás): Leány: 
1. Szabó Gréta Nóra, 2. Molnár Éva Lara, 3. Szabó Csenge. Fiú: 
1. Hegedűs Botond, 2. Nagy Nándor, 3. Nagy Attila. Legkisebbek 
motorversenye: Lányok: 1. Kiss Lara Emma, 2. Varga Nóra, 3. 
Halmai Luca, Fiúk: 1. Varga Vince, 2. Kiss Krisztián.
.........................................

Családi atlétikai nap – egy kicsit másként
18. alkalommal rendezték meg városunkban a családi atlétikai na-
pot, ám ezúttal egy kicsit más formában, hiszen egy pályázathoz 
csatlakozva társrendezőként, a téglási városi sportegyesülettel 
karöltve került sor az eseményre. Mindez azonban nem befolyá-
solta a hagyományos versenyszámok sikerességét.

Sporthírek


